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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVII/22 

 
z XXXVII sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 24 lutego 2022 r. 
 
 

 
 

 

Tematyka sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 28 grudnia 2021 r. oraz  31 stycznia 2022 r.  

4. Sytuacja na rynku pracy w Powiecie Kłobuckim, ze szczególnym uwzględnieniem gminy Wręczyca 

Wielka – informacja przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Wręczyca Wielka. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

7. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

8. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 28 grudnia 2021 r. 

9. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 28 grudnia 2021 r.  

10. Wnioski. 

11. Przyjęcie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych                 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Wręczyca Wielka za rok 2021. 

12. Przyjęcie Informacji za rok 2021 dot. wydanych decyzji o naliczeniu jednorazowych opłat tzw. rent 

planistycznych z tytułu zmiany lub uchwalenia planu przestrzennego zagospodarowania gminy oraz 

opłat adiacenckich z tytułu wybudowania infrastruktury technicznej lub podziału nieruchomości 

dokonanego na wniosek właściciela.  

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XXXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 



 

 

Rada Gminy Wręczyca Wielka na XXXVII sesji zwyczajnej w dniu 24 lutego 2022 

roku podjęła następujące uchwały: 

 

1) Uchwała Nr XXXVII/310/22 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wręczyca Wielka w 2022 roku, 

 

2) Uchwała Nr XXXVII/311/22 w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach 

wielolokalowych stanowiących własność Gminy Wręczyca Wielka oraz warunków udzielania 

bonifikat i ich wysokości,  

 

3) Uchwała Nr XXXVII/312/22 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Wręczyca Wielka uczestniczących                       

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach, 

 

4) Uchwała Nr XXXVII/313/22 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Grodzisko, 

 

5) Uchwała Nr XXXVII/314/22 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Golce, 

 

6) Uchwała Nr XXXVII/315/22 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Golce, 

 

7) Uchwała Nr XXXVII/316/22 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Golce, 

 

8) Uchwała Nr XXXVII/317/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok,  

 

9) Uchwała Nr XXXVII/318/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego, 

 

10) Uchwała Nr XXXVII/319/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca 

Wielka na lata 2022-2029. 

 

 

 

 

Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca 

Wielka: http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 24 lutego 2022 roku stanowi jednocześnie 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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RG.0002.2.2022                             

P R O T O K Ó Ł   Nr XXXVII/22 

 

z XXXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 24 lutego 2022 r. w  godz. 12.03-14.30 

  w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury we Wręczycy Wielkiej 
_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  

 

W sesji udział wzięli: 

-  14  Radnych                  -  wg listy obecności  

-  Wójt Gminy                  -   Pan Tomasz Osiński 

-  Sekretarz Gminy           -   Pani Magdalena Kasprzak 

-  Główny Księgowy Urzędu Gminy - Pani Sylwia Sękiewicz            

-  Adwokat                        -   Pani Aleksandra Cieślak-Fornal 

-  Kierownik Referatu Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Gospodarki Nieruchomościami 

    w Urzędzie Gminy Wręczyca Wielka - Pan Witold Przygoda  

-  Zastępca  Dyrektora  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Kłobucku – Pan  Mariusz  Mandat 

-  Przedstawiciel Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej –  Kierownik  Ogniwa Prewencji  Starszy 

Aspirant Jacek Tomziński  

- Pan Mateusz Wąsiński -  Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  

 

W sesji uczestniczył również Sołtys Sołectwa I Wręczycy Wielkiej oraz Mieszkańcy gminy.  

 

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 28 grudnia 2021 r. oraz  31 stycznia 2022 r.  

4. Sytuacja na rynku pracy w Powiecie Kłobuckim, ze szczególnym uwzględnieniem gminy    Wręczyca 

Wielka – informacja przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Wręczyca Wielka. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

7. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

8. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 28 grudnia 2021 r. 

9. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 28 grudnia 2021 r.  

10. Wnioski. 

11. Przyjęcie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych                 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Wręczyca Wielka za rok 2021. 

12. Przyjęcie Informacji za rok 2021 dot. wydanych decyzji o naliczeniu jednorazowych opłat tzw. rent 

planistycznych z tytułu zmiany lub uchwalenia planu przestrzennego zagospodarowania gminy oraz 

opłat adiacenckich z tytułu wybudowania infrastruktury technicznej lub podziału nieruchomości 

dokonanego na wniosek właściciela.  

13. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wręczyca Wielka w 2022 roku, 

2) w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach wielolokalowych stanowiących 

własność Gminy Wręczyca Wielka oraz warunków udzielania bonifikat i ich wysokości,  

3) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 

Straży Pożarnych z terenu Gminy Wręczyca Wielka uczestniczących w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej                      

w miejscowości Grodzisko, 
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5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej  

w miejscowości Golce, 

6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej  

w miejscowości Golce, 

7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej  

w miejscowości Golce, 

8) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej  

w miejscowości Piła Pierwsza, 

9) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok,  

10)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kłobuckiego, 

11)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad XXXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 

Ad. 1. 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia XXXVII sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sesja jest prawomocna,                    

w związku z czym Rada Gminy może podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

W chwili otwarcia w sesji uczestniczy 12 Radnych.  Radni w osobach:  

Radna Pani Urszula Zomerfeld - przybyła na sesję o godz. 12.15 (spóźnienie usprawiedliwione), 

Radna Pani Anita Toborek - przybyła na sesję o godz. 12.20 (spóźnienie usprawiedliwione),  

Radny Pan Artur Brodziak - nieobecny usprawiedliwiony. 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał zaproszonych Gości, Radnych, 

Sołtysów, Mieszkańców Gminy obecnych na sali, a także wszystkich, którzy za pośrednictwem Internetu 

mają z nami kontakt.  

 

Ad.2. 

          Przedstawienie porządku obrad. 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni                               

w odpowiednim czasie otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji, po czym zapytał, czy do tego porządku 

obrad, ktoś chciałby zgłosić jakieś wnioski lub zmiany.  
 

Do porządku obrad sesji nikt z obecnych nie wniósł propozycji zmian, w związku z czym Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie porządek obrad XXXVII sesji zwyczajnej                        

w brzmieniu zaproponowanym w materiałach na sesję. 
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
  

Głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (11 „za”, 0 „przeciw”,                        

1 „wstrzymujący się”) przyjęła porządek obrad XXXVII sesji zwyczajnej w brzmieniu jak                         

na wstępie. 
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Ad.3.  
 

          Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 28 grudnia 2021 r. oraz  31 stycznia 2022 r.  
       

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Radnych z zapytaniem,                              

czy do protokołów z dnia 28 grudnia 2021 r. oraz  31 stycznia 2022 r., które otrzymali drogą elektroniczną 

oraz były wyłożone do wglądu w Biurze Rady – będą mieli jakieś wątpliwości, chcieliby coś zmienić lub 

nie zgadzają się z ich treścią.   
 

Do projektów protokołów z dwóch ostatnich sesji nie wniesiono zastrzeżeń. 
 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał protokoły j/w pod 

głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                                                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół z XXXV sesji zwyczajnej z dnia 28 grudnia 2021 roku 

oraz z  XXXVI sesji nadzwyczajnej z dnia 31 stycznia 2022 r. 
 
 
 

 

Ad.4. 
 

          Sytuacja na rynku pracy w Powiecie Kłobuckim, ze szczególnym uwzględnieniem gminy    

Wręczyca Wielka – informacja przedstawiciela Powiatowego Urzędu Pracy. 

 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poprosił Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy w Kłobucku o przedstawienie informacji będącej przedmiotem niniejszego punktu.  

Pan Mariusz Mandat – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Kłobucku powitał 

Zgromadzonych, po czym przedstawił informację na temat sytuacji na lokalnym rynku pracy,                                

tj. w Powiecie Kłobuckim, ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Wręczyca Wielka. 

W trakcie przedstawiania informacji poinformował m.in. o danych dot.: 
 

-    Stopy bezrobocia - na przestrzeni analizowanego okresu stopa bezrobocia w powiecie kłobuckim 

przewyższała średnią stopę bezrobocia w województwie śląskim i w kraju.  
W grudniu 2021 r. wskaźnik stopy bezrobocia w powiecie kłobuckim wynosił 7,1% i był wyższy o 2,9 

punktu procentowego od wskaźnika stopy bezrobocia w województwie śląskim, a o 1,7 punktu 

procentowego od wskaźnika stopy bezrobocia w kraju.  
W porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego wskaźnik stopy bezrobocia w powiecie 

kłobuckim zmniejszył się o 0,6 punku procentowego, natomiast w porównaniu do miesiąca poprzedniego 

wzrósł o 0,2 punku procentowego; 
 

-  Natężenia bezrobocia - w styczniu 2022 r. gmina Wręczyca Wielka charakteryzowała się jednym                                    

z wyższych wskaźników natężenia bezrobocia, który wyniósł 5,6%. 

W porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego zmniejszyło się ono o 0,3%; 
 

-  Poziomu bezrobocia w powiecie kłobuckim z uwzględnieniem gminy Wręczyca Wielka -  analizując 

dane na poziomie powiatu poprzez porównanie liczby osób zarejestrowanych na koniec tożsamego 

miesiąca – styczeń 2021 r. i 2022 r. nastąpił spadek liczby zarejestrowanych bezrobotnych.  
 

Na koniec stycznia 2022 r. w rejestrach bezrobotnych pozostawało o 167 osób mniej niż w końcu stycznia 

2021 r.  
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Porównując dane dotyczące zarejestrowanych bezrobotnych na poziomie gminy Wręczyca Wielka 

również nastąpił spadek bezrobocia. W końcu stycznia 2022 r. zarejestrowanych było o 42 osoby mniej 

niż w analogicznym okresie roku ubiegłego.  

Najniższą liczbę rejestrowanego bezrobocia w powiecie odnotowano w październiku ub. r.  - 2306 osób 

bezrobotnych, również w gminie Wręczyca Wielka październik był miesiącem o najmniejszej liczbie 

bezrobotnych - 563 osoby.  

 

(Szczegółowa informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Kłobuckim z uwzględnieniem  Gminy 

Wręczyca Wielka  – załącznik nr 3 do protokołu) 

 

Szczegółowa informacja j/w uwzględnia m.in.: 

- analizę struktury bezrobotnych w powiecie kłobuckim i gminie Wręczyca Wielka na dzień 31.12.2021 r. 

zawierającą dane w zakresie struktury bezrobotnych według wieku, według poziomu wykształcenia, 

według stażu pracy, według czasu pozostawania bez pracy, 

- informacje z zakresu pośrednictwa pracy, 

- zatrudnianie cudzoziemców, 

- poradnictwo zawodowe i informacja zawodowa, 

- instrumenty rynku pracy (staże dla osób bezrobotnych, bon na zasiedlenie, bon na zatrudnienie, prace 

interwencyjne, roboty publiczne, prace społecznie użyteczne dofinansowanie wynagrodzenia za 

zatrudnienie bezrobotnego powyżej 50 roku życia, środki finansowe dla osób bezrobotnych na 

uruchomienie własnej działalności gospodarczej, doposażenie lub wyposażenie stanowiska pracy, 

refundacja kosztów opieki nad dzieckiem), 

- aktywacja zawodowa osób niepełnosprawnych w ramach środków PFRON, 

- realizacja zadań w ramach tarczy antykryzysowej. 

 

Po przedstawieniu pełnej informacji o sytuacji na rynku pracy, Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy Pan Mariusz Mandat podziękował, prosząc o ewentualne pytania ze strony Państwa Radnych. 
 

Pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant podziękował Panu Dyrektorowi za przybycie                              

i przedstawienie informacji. 

 

 

Ad.5. 
 

           Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Wręczyca 

Wielka. 
 

           Tytułem wstępu Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż informację będącą 

przedmiotem niniejszego punktu, Państwo Radni otrzymali drogą elektroniczną. 

Następnie przedstawił obecnego na sesji przedstawiciela Policji – Aspiranta Jacka Tomzińskiego, 

będącego Kierownikiem Ogniwa Prewencji w Komisariacie Policji we Wręczycy Wielkiej. 
 

         Dalej Pan Przewodniczący zwrócił się do Rady Gminy o pytania do Informacji przesłanej drogą 

elektroniczną, wyrażając jednocześnie przekonanie, że Pan Kierownik udzieli na nie odpowiedzi.  

Jeżeli natomiast byłyby pytania do Komendy Powiatowej Policji, to takie pytania prosi również kierować 

pod adresem Pana Kierownika.  

 

Pytań do przedstawiciela Policji nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt   

za wyczerpany, dziękując Panu Kierownikowi za przybycie.  

 

 (Szczegółowa Informacja o stanie bezpieczeństwa  i porządku publicznego  

– załącznik nr 4 do protokołu) 
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 Ad.6. 
 

         Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 
 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił informację na temat pism,                      

które wpłynęły w okresie międzysesyjnym do Przewodniczącego Rady Gminy oraz Rady Gminy j/n: 

 

❖ 28 grudnia 2021 r. – od Wojewody Śląskiego wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania,                 

a następnie 30 grudnia 2021 r. rozstrzygnięcie nadzorcze - unieważniające niektóre uregulowania 

zawarte w Uchwale Nr XXXIV/287/21 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 26 listopada 2021 r.                       

w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy Wręczyca Wielka z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.                      

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok”.       

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił stanowisko nadzoru prawnego Wojewody: 

✓ Pierwszy kwestionowany zapis zawarty był w § 16 ust. 3 zdanie pierwsze Załącznika                                   

do uchwały. W ocenie organu nadzoru rozpatrywanie ofert w oparciu o kryteria określone                          

w art. 15 ust. 1 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie – w niniejszej 

sprawie, należy do kompetencji Wójta jako organu administracji publicznej, a nie do komisji 

konkursowej, która ma wyłącznie charakter opiniodawczy.    

✓ Drugi kwestionowany zapis znajdował się w § 20 ust. 5 Załącznika do uchwały.  Zdaniem organu 

nadzoru – zawarta w Programie regulacja, dotycząca wypełnienia przez Członków komisji 

konkursowej przed rozpoczęciem działalności, oświadczeń dotyczących bezstronności, w stosunku 

do oferentów biorących udział w otwartym konkursie ofert na realizację zadań publicznych - 

przekracza ustawowe kompetencje, gdyż nie mieści się w trybie powoływania komisji 

konkursowej, ani w zasadach jej działania.  Ponadto zagadnienie to - zostało uregulowane w art. 15 

ust. 2f rzeczonej ustawy, nakazującym do członków komisji konkursowej stosować przepisy 

Kodeksu postępowania administracyjnego dotyczące wyłączenia pracownika. 

✓  I trzeci zapis kwestionowany przez nadzór - znajdował się w § 20 ust. 6 Załącznika do uchwały. 

Zdaniem organu nadzoru regulacja zawarta w Programie, stanowiąca, iż Komisja obraduje            

na posiedzeniach zamkniętych, bez udziału oferentów - jest sprzeczna z zasadą jawności 

współpracy organów władzy publicznej i podmiotów prowadzących działalność pożytku 

publicznego wyrażoną w art. 5 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie. 

Pan Przewodniczący powiedział: 

-  Chciałbym tylko ze swojej strony dodać, że poza wymienionymi regulacjami unieważnionymi przez 

organ nadzoru – uchwała w pozostałej części jest ważna i obowiązuje, ponieważ uchylone zapisy nie mają 

wpływu na treść merytoryczną uchwały. Tak więc nie ma potrzeby podejmowania nowej uchwały            

w tym temacie.  

 

❖ W dniu 3 stycznia 2022 roku do Rady Gminy wpłynęło pismo – w którym mieszkańcy Kalei                    

ul. Strażackiej oraz ul. Szkolnej wnosili: 

✓  o wyegzekwowanie od obecnego użytkownika możliwości korzystania z bramy oraz wejścia                  

do Ośrodka Zdrowia, jak też parku ćwiczeń rehabilitacyjnych i placu zabaw w miejscowości 

Kalej - od strony ulicy Parkowej, 

✓  o ulokowanie znaku z zakazem wjazdu dla pojazdów na drodze graniczącej z parkiem oraz 

placem zabaw, 

✓  o zawieszenie zdjętej tablicy pamiątkowej, informującej o genezie powstania i oddania do użytku 

Publicznego Ośrodka Zdrowia. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

 -  Przedmiotowe pismo, w którym zawarte były wraz z uzasadnieniem wnioski Mieszkańców, 

skierowałem do rozpatrzenia na posiedzenie komisji merytorycznej, czyli Komisji Polityki Społecznej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka, które odbyło się 27 stycznia br. 

Niemniej jednak – wolą Komisji, która odbyła się z udziałem Wójta Gminy, było zdjęcie tego tematu                  

z porządku obrad.  
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W związku z tym wystąpiłem do Pana Wójta z prośbą o udzielenie Mieszkańcom odpowiedzi                            

w poruszonych kwestiach. 

Również poinformowałem Mieszkańców, iż na pismo odpowiedzi udzieli Pan Wójt Gminy Wręczyca 

Wielka. 

     Z tego co się orientuję  - taką odpowiedź Mieszkańcy otrzymali, ponieważ na moją prośbę, do mnie                 

do wiadomości, również taka odpowiedź wpłynęła w dniu 14 lutego. Mianowicie w związku                               

z odpowiedzią ZOZ w Kłobucku, podjęto decyzję, iż brama będzie otwarta w godzinach pracy ośrodka 

zdrowia.  

     Jednocześnie ZOZ poinformował, że teren placu ośrodka od strony ul. Parkowej nie jest utwardzony, 

więc nie jest w pełni przystosowany do ruchu pieszego i kołowego. 

Natomiast odnośnie tablicy pamiątkowej – poinformował, że została ona ponownie zamontowana                      

na elewacji budynku ośrodka zdrowia przy wejściu głównym. 

 

❖ W dniu 4 stycznia 2022 roku wpłynęły kserokopie dwóch wniosków od mieszkańców naszej 

Gminy. 

Pan Przewodniczący przedstawił: 

    -  Przedmiotowe wnioski wprawdzie adresowane były do Rady Gminy, niemniej  już na etapie dekretacji 

korespondencji wpływającej do Urzędu Gminy, zostały skierowane wg właściwości.  I tak: 

✓ W pierwszym wniosku, Mieszkańcy zwrócili się o utwardzenie drogi gminnej (dojazdowej)                    

do działek położonych we Wręczycy Wielkiej, które są w początkowym etapie zabudowy.  

Ponieważ utwardzenie drogi wiąże się z wykorzystaniem środków z budżetu – zasadnym było 

skierowanie wniosku do Wójta Gminy, który jako organ wykonawczy realizuje budżet                                

i odpowiada za jego wykonanie. 

✓ Z kolei w drugim wniosku, ci sami Mieszkańcy wnieśli o nadanie nazwy tejże ulicy.                                 

W tym przypadku również oryginał wniosku został skierowany do właściwej merytorycznie 

komórki Urzędu Gminy, celem przygotowania dokumentacji, koniecznej do podjęcia przez Radę 

Gminy stosownej uchwały. W momencie, kiedy Pan Wójt, który posiada inicjatywę 

uchwałodawczą przedstawi Radzie Gminy projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy,  

wówczas Rada Gminy podejmie dalej ten temat – najpierw poprzez Komisje, a następnie na sesji 

poprzez podjęcie stosownej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy kontynuował: 

- Oczywiście Mieszkańcom zostały wysłane stosowne odpowiedzi – zarówno jeśli chodzi o pierwszy,                     

jak i drugi wniosek. 

Z tego co się orientuję - bynajmniej jeśli chodzi o utwardzenie drogi gminnej,  Pan Wójt również udzielił 

stronie odpowiedzi. Trudno powiedzieć dlaczego..., ale być może nie była ona zadowalająca dla 

zainteresowanych, ponieważ 11 lutego br. do mnie – jako Przewodniczącego Rady - ponownie wpłynął 

wniosek w tej samej sprawie. 

Mieszkańcy podnoszą, iż droga jest w stanie nieprzejezdnym. Na działkach o których mowa we wniosku 

prowadzone są prace budowlane, na które zostało wydane stosowne zezwolenie.  Sąsiednie działki 

również są na etapie początkowym robót budowlanych.      

Stan drogi uniemożliwia dojazd w celu prowadzenia dalszych prac budowlanych, a co najważniejsze 

służbom ratunkowym w przypadku wypadku. 

Wnioskodawcy informują, iż prośbę kierują do Gminy w imieniu własnym oraz sąsiadów. 

Proszą również o ujęcie swojego wniosku w sprawie przedmiotowej drogi w porządku obrad najbliższej 

sesji, a także dołączają zdjęcia drogi i mapę ewidencyjną. 
 

Po zapoznaniu Rady Gminy z przedmiotem wniosku, Pan Przewodniczący dalej powiedział: 

-  Proszę Państwa – z uwagi na to, że Rada Gminy nie jest właściwa w sprawie, tylko Pan Wójt, dlatego 

wniosku nie wprowadziłem pod obrady sesji, natomiast przedstawiłem Państwu do wiadomości. 

Niestety – po pierwsze, ani ja - jako Przewodniczący Rady Gminy, ani Rada Gminy - nie jest właściwa  

do realizacji wniosku o utwardzenie drogi gminnej, dojazdowej, ani też nie należy do organu 

stanowiącego, realizacja zatwierdzonego w grudniu ubiegłego roku, budżetu gminy Wręczyca Wielka                    

na rok bieżący, tylko do organu wykonawczego, jakim jest Wójt. 
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Oczywiście stosownym pismem w dniu 16 lutego br. poinformowałem Mieszkańców, iż sprawa 

pozostaje w gestii Wójta Gminy Wręczyca Wielka. 

Tak de facto - według mnie - jest to typowy wniosek do budżetu gminy, gdyż jego realizacja wiąże 

się z wydatkowaniem środków finansowych. A żeby zrealizować zadanie – muszą być zaplanowane 

na ten cel środki. 

Nie wiem -  jeśli Pan Wójt uznałby, żeby jednak w jakiś sposób dokonać przesunięcia środków – 

oczywiście propozycje można przedstawić Radzie Gminy do zaakceptowania, bo to Pan Wójt 

realizuje uchwałę budżetową i odpowiada za tą uchwałę.  

Tutaj chciałbym jeszcze dodać na marginesie, że jako Gmina - mamy przyjętą procedurę dot. prac 

nad projektem uchwały budżetowej.  

Dotyczy ona również zgłaszania wniosków do budżetu na rok następny - między innymi właśnie                  

przez mieszkańców gminy. Mogą być składane do 30 września i tutaj ta procedura jest niezmienna. 

Oczywiście te wnioski są składane do Pana Wójta i Wójt wszystkie wnioski analizuje i w miarę 

możliwości finansowych wprowadza do projektu budżetu, a po zatwierdzeniu przez Radę Gminy 

odpowiada za jego realizację. To tak gwoli informacji odnośnie składania wniosków do budżetu 

gminy na wykonanie określonych zadań  na terenie gminy Wręczyca Wielka. 

     Będąc przy tym temacie - od razu poinformuję, że w dniu 22 lutego br. otrzymałem do 

wiadomości pismo z ramienia organu wykonawczego jakim jest Pan Wójt, że inwestycja dot. 

utwardzenia tej drogi, którą Państwu przedstawiałem, wnioskodawcy otrzymali odpowiedź,               

że wymaga zabezpieczenia środków finansowych oraz przygotowania dokumentacji projektowej,       

że wniosek zostanie rozpatrzony przez Wójta Gminy przy konstrukcji budżetu na 2023 rok.     
 
 

❖ W dniu 26 stycznia 2022 r. od Wojewody Śląskiego wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania nadzorczego, a 28 stycznia 2022 r. – rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie 

stwierdzenia nieważności Uchwały Nr XXXV/296/21 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia      

28 grudnia 2021 r. w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola z oddziałem integracyjnym 

im. Małego Księcia we Wręczycy Wielkiej – w całości.  

Przewodniczący Pan Marek Prubant powiedział: 

-  Najogólniej rzecz ujmując – zdaniem organu nadzorczego, uchwała jest sprzeczna z przepisami 

Prawa oświatowego, ponieważ Rada Gminy przedmiotową uchwałą wyraziła zamiar przekształcenia 

Przedszkola z dniem 1 września 2022 r., a jak wskazano w uzasadnieniu rozstrzygnięcia - przepisy 

ustawy Prawo oświatowe, zezwalają przekształcić szkołę z końcem roku szkolnego, tj. z dniem                      

31 sierpnia następnego roku, a nie z początkiem roku szkolnego, czyli z dniem 1 września.                          

Tak więc uchwała została unieważniona w całości. 

Wydaje  mi  się,  że  jeżeli  Pan  Wójt  uzna  za celowe – temat  ten  ponownie przedstawi  Radzie   

Gminy Wręczyca Wielka  pod  obrady w odpowiednim czasie.   

 

❖ 27 stycznia 2022 r. wpłynął kierowany m.in. do wszystkich samorządów województwa śląskiego  

-  apel Sejmiku Województwa Śląskiego dot. szczepień przeciwko COVID-19, przyjęty uchwałą 

Sejmiku z dnia 24 stycznia br.  

Pan Przewodniczący przedstawił: 

- Do Państwa wiadomości chciałbym przekazać, iż w treści apelu, który przyjął Sejmik naszego 

województwa, czytamy:  

 

  „Wobec nasilania się pandemii COVID-19 w całym kraju, codziennie tysięcy zachorowań                     

i setek zgonów z tego powodu oraz narastającego przeciążenia systemu ochrony zdrowia,                         

my Radni Województwa Śląskiego apelujemy do wszystkich mieszkańców województwa śląskiego, 

którzy jeszcze nie zaszczepili się przeciwko COVID-19, aby bezzwłocznie to uczynili. 

Szczepienia są naukowo potwierdzonym, najlepszym i bezpiecznym sposobem zapobiegania 

ciężkiemu przebiegowi COVID-19 oraz hospitalizacjom i zgonom  z jego powodu. 
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Wobec narastania odsetka zakażeń szczególnie zakaźnym wariantem Omikron, apelujemy również 

do wszystkich już zaszczepionych dwoma dawkami o przyjęcie dawki przypominającej szczepionki, 

kiedy tylko będzie to ze względów medycznych wskazane, co jest niezbędne dla jak najlepszej 

ochrony przed tym wariantem koronawirusa.”   

-  To tyle treść apelu, który otrzymaliśmy, tutaj akurat w tym temacie chyba wszystko jest jasne. 

 

❖ W dniu 3 lutego 2022 r. do Biura Rady Gminy wpłynął wniosek Mieszkańca naszej Gminy                       

o podjęcie działań mających na celu wykonanie nawierzchni asfaltowej na dwóch odcinkach                    

w nowo powstałym osiedlu domów jednorodzinnych biegnących od m. Długi Kąt w kierunku                     

m. Borowe (przy lesie). 

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił: 

- Ze swojej strony udzieliłem zainteresowanemu odpowiedzi, że wykonanie nawierzchni asfaltowej 

na drodze, związane jest z wydatkowaniem środków finansowych z budżetu gminy, a zgodnie                         

z ustawą samorządową do zadań Wójta należy w szczególności wykonywanie budżetu.                            

Zatem wniosek rozpatrzy Wójt Gminy Wręczyca Wielka jako organ wykonawczy. 

Tak na marginesie  chciałbym dodać, że w dniu 22 lutego br. otrzymałem do wiadomości odpowiedź 

komórki merytorycznej Urzędu z ramienia organu wykonawczego, że inwestycja dot. wykonania 

nawierzchni asfaltowej wymaga zabezpieczenia znacznych środków finansowych oraz 

przygotowania dokumentacji projektowej,  oraz że wniosek zostanie rozpatrzony przez Wójta Gminy 

przy konstrukcji budżetu na 2023 rok.     

 

❖ W dniu 16 lutego 2022 r. do wiadomości Rady Gminy wpłynął wniosek o naprawę nawierzchni        

na drodze gminnej w Grodzisku łączącej zakład produkcyjny „Cegielnia” z ul. Kłobucką, na której 

nawierzchnia jest w złym stanie technicznym. 

Pan Przewodniczący powiadomił: 

- Wnioskodawca podkreśla tu, iż w roku 2021 odprowadzono do budżetu Gminy kwotę 120 tys. zł.  

w formie podatku. To oczywiście jest również sprawa będąca w kompetencji Wójta Gminy – jeśli 

chodzi o naprawę tej drogi, także na pewno Pan Wójt sprawę rozpatrzy i udzieli w odpowiednim 

terminie stosownej odpowiedzi.  

 

Na tym Pan Przewodniczący zakończył swoją informację na temat pism, które wpłynęły                              

do Przewodniczącego Rady Gminy oraz Rady Gminy w okresie międzysesyjnym i które dostępne                     

są do wglądu w Biurze Rady Gminy. 
 

Do informacji z pytaniem zwróciła się:  
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Czy Pan Przewodniczący mógłby na tym etapie powiedzieć, którego miejsca we Wręczycy dotyczy 

ta petycja o utwardzenie drogi? 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Dotyczy to drogi bez nazwy, od ul. Częstochowskiej w kierunku północnym chyba 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Jak na Kalej się jedzie, po lewej, tak? 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Przed lasem droga wojewódzka i ostania droga po lewej stronie. 
 

Innych pytań ze strony Radnych nie zgłoszono. 
 

Mieszkaniec obecny na sesji zasygnalizował, iż chciałby w tym miejscu zabrać głos. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poinformował, że wnioski są w punkcie 10. 

Dlatego Państwo, którzy chcieliby zabrać głos, muszą chwilę poczekać i wtedy udzieli im głosu.  
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Ad.7. 
 

          Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    
 

          Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy zostały złożone sprawozdania z pracy Komisji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

1)  Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Paweł Kocik złożył sprawozdanie z pracy 

Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym (z dnia 27 stycznia 2022 r.) 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 

Głosy nieoddane – 1   (chwilowo nieobecny na sali 1 Radny – Pan Michał Hendzlik)  

 

Głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (12 „za”, 0 „przeciw”,                      

1 „wstrzymujący się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy 

w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 5 do protokołu) 

 

2)  Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Paweł Kocik złożył sprawozdanie z pracy 

Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym     

(wspólne posiedzenie Komisji w dniu 15 lutego 2022 r.). 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 

Głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 6 do protokołu) 

 

Ad.8. 
 

           Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 28 grudnia 2021 r. 
 
 

          Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności międzysesyjnej                           

w okresie od 28 grudnia 2021 r. do dnia 23 lutego 2022 r. 
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Pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono, wobec czego została poddana przez 

Przewodniczącego Rady  pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności w okresie                                

od 28 grudnia 2021 r. 

(informacja – załącznik nr 7 do protokołu) 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant nawiązując do wniosku Wójta Gminy, 

który przedstawił w swojej informacji, dotyczącego zajęcia stanowiska Rady Gminy w sprawie 

ewentualnego współfinansowania przebudowy drogi gminnej w miejscowości Jezioro z Lasami 

Państwowymi, powiedział, iż będzie to stanowisko albo popierające, albo negatywne.  

Dalej Pan Przewodniczący  sformułował zapytanie w tej sprawie kierowane do Rady Gminy: 

- Czy Rada Gminy jest za ewentualnym współfinansowaniem przebudowy drogi gminnej                              

w miejscowości Jezioro z Lasami Państwowymi. Kto z Państwa Radnych jest za? 
 

W tym momencie o głos poprosił Radny Pan Paweł Kocik: 

- Panie Przewodniczący proszę o wykluczenie mojej osoby z głosowania z powodu zajmowanego 

stanowiska pracy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Z jakiego powodu ?  

 

Radny Pan Paweł Kocik: 

- Z powodu zajmowanego stanowiska pracy, w tym głosowaniu nie mogę być bezstronny. 

                              

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Rozumiem. W takiej sytuacji, ponieważ padł wniosek o wykluczenie z głosowania, musimy go 

przegłosować. 

Kto z Państwa Radnych jest za wyłączeniem z głosowania w sprawie stanowiska ewentualnego 

współfinansowania przebudowy drogi gminnej w miejscowości Jezioro z Lasami Państwowymi, 

Pana Pawła Kocika?   
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 6 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) zagłosowała za wyłączeniem Radnego Pana Pawła Kocika                                    

z głosowania w sprawie stanowiska ewentualnego współfinansowania przebudowy drogi 

gminnej  w miejscowości Jezioro z Lasami Państwowymi. 
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     Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Radnych, czy jeszcze ktoś 

chciałby zabrać głos ewentualnie zapytać się w sprawie.  
 

Radna Pani Urszula Zomerfeld: 

- Czy mamy informacje jakie to miałyby być koszty, jaki procent finansowania miałby pochodzić                      

z Gminy? 
 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, informując: 

- Zaproponowane przez Lasy Państwowe współfinansowanie jest na poziomie 50%, do kwoty 500 

tys. zł. Według kosztorysu, który mamy zrobiony na tą drogę, jest ona wyceniona na ok. 780 tys. zł. 

Ostateczna wartość oczywiście będzie ustalona przy ewentualnym wnioskowaniu, o ile uda się 

pozyskać to dofinansowanie z Lasów Państwowych. Dopiero wtedy będziemy mogli wprowadzić 

środki, zorganizować przetarg i ostatecznie określić wartość tej inwestycji. Możemy się też 

oczywiście z niej na tym etapie wycofać, jeżeli okaże się, że jest to inwestycja zbyt droga                                

i kosztowna. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

-  Czy jeżeli załóżmy wartość inwestycji byłaby 500 tys., czyli 250 tys. dopłacają Lasy Państwowe, 

tak? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- A jeżeli załóżmy będzie to kwota wyższa niż 500 tys., czyli resztę musimy dopłacić my?                         

Jeżeli załóżmy kosztorys jest na 780 tys. - Lasy Państwowe dopłacają 250 tys.,  my jako Gmina 

ponad 500  tys.? Tak? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Nie. Wtedy mamy pół na pół. Jeżeli nie przekroczymy kwoty wkładu własnego Lasów 

Państwowych powyżej 500 tys. zł, to jest to pół na pół. Jeżeli przekroczymy, myślę, że tej drogi po 

prostu nie wykonamy.   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Czyli de facto, jeżeli załóżmy 780 tys. zł ona ma wartość kosztorysową, a my w tym momencie 

tylko dopłacamy 250 tys. zł, czyli po przetargu możemy jej nie mieć.  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Limitem górnym, zaoferowanym przez Lasy Państwowe jest kwota 500 tys. zł. Jeżeli przetarg 

wyjdzie na 800 tys. zł, to znaczy, że Lasy Państwowe przeznaczają 400 tys., my 400 tys. 

Jeżeli droga wyszłaby na kwotę 1 200 tys. zł, to wtedy Lasy Państwowe górną granicę mają 500 tys. 

zł, my musielibyśmy dołożyć 700 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Jaka kwota jest zabukowana w tym temacie w budżecie? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- W budżecie nie mamy żadnej kwoty. Dlatego wystąpiłem z prośbą o ... 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Tak, ale jaka kwota jest przewidziana w propozycjach jeżeli chodzi o zmiany w budżecie? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Na ten moment wprowadziliśmy kwotę maksymalną czyli 500 tys. zł, jeżeli będzie oczywiście 

zgoda Rady. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Rozumiem. Chyba jest wszystko jasne. 
 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Ja mam jeszcze techniczne  pytanie – jak długa jest ta droga i czy Lasy Państwowe będą używać 

tam ciężkiego sprzętu? Bo to będzie nakładka asfaltowa, już finalnie skończona droga? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Nie, to nie jest nakładka asfaltowa.  
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Radny Pan Artur Klorek: 

- Czyli tylko utwardzona? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Utwardzenie drogi, tak. Będą używać tej drogi do transportu. 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Jaki jest odcinek? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Na ten moment też jej używają, tylko że już jej nie ma.  

Radny Pan Artur Klorek: 

- Czyli po prostu rozjechano ją?  

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak. 

Radny Pan Artur Klorek: 

- A jak to wygląda później, w momencie kiedy ponownie zostanie ta droga rozjechana? Kto będzie 

zajmował się naprawą tej drogi? Czy to będzie już droga należąca do Gminy, czy nadal do Lasów 

Państwowych, które będą reperować? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Ta droga jest drogą gminną. Na ten moment, jedna z propozycji, która będzie ewentualnie – bo to 

jest następstwo rzeczy, których dzisiaj jeszcze nie znamy, będzie możliwość przekazania tej drogi                    

w użytkowanie Lasów Państwowych, tak, aby oni mogli tą drogę np. utwardzić asfaltem                                     

w przyszłości. To o tym mówimy, jeżeli będzie to do realizacji.  

Radny Pan Artur Klorek: 

- Jeszcze takie pytanie – jak Lasy Państwowe skończą tam wycinkę, czy jakieś tam sprawy związane 

z  ciężkim sprzętem, mogą być nie zainteresowane później naprawą tej drogi, bo będzie przejezdna, 

ale będzie przejezdna po prostu tylko. 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Jest to odcinek łączący jedyną możliwość wyjazdu ze względu na wiadukty i zamknięcie torów 

kolejowych. To już jest ostatni wyjazd jaki został Lasom Państwowym do tego, żeby mogli ten 

wyjazd zrobić. Najkrótsza droga dojazdu do drogi powiatowej na odcinku Herby-Puszczew.  

Radny Pan Artur Klorek: 

- I to jest odcinek jak długi?    

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Teraz dokładnie nie pamiętam, ale chyba 800 metrów naszej, bo reszta jest w dyspozycji Gminy 

Herby.  

Radny Pan Artur Klorek: 

- Herby też się dokładają? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Herby mają po swojej stronie inwestycje. Oni mają w dużo lepszym stanie, dlatego że od lat tą 

drogę rzeczywiście naprawiają i utrzymują.   
 

Innych pytań w temacie drogi nie zgłoszono. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Rady Gminy                    

o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy i zajęcie stanowiska w sprawie: 
 

-  Czy Rada Gminy zajmuje pozytywne stanowisko dotyczące ewentualnego współfinansowania 

przebudowy drogi gminnej w miejscowości Jezioro z Lasami Państwowymi? 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 
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Za – 5 

Przeciw – 6 

Wstrzymujących się - 2 

Głosy nieoddanie – 1                (Radny Pan Paweł Kocik - wykluczony z głosowania) 

 

Głosowanie imienne nr 7 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (5 „za”, 6 „przeciw”,                   

2 „wstrzymujące się”) postanowiła o nie współfinansowaniu przebudowy drogi gminnej                          

w miejscowości Jezioro z Lasami Państwowymi. 

 

 
Ad. 9 
            

         Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 28 grudnia 2021 r. 
 

 

         Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków                    

za okres od 28 grudnia 2021 r. do 23 lutego 2022 r. 

 

Pytania do Wójta Gminy w związku z przedstawioną informacją:  

 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Ja mam pytanie w sprawie rozwiązania sytuacji konfliktowej w Przedszkolu we Wręczycy. 

Chciałabym dowiedzieć się, na jakich warunkach został ten problem rozwiązany. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Problem został rozwiązany w następujący sposób -  Zarząd Stowarzyszenia, które prowadzi szkołę 

zobligował się do pokrycia kosztów związanych z przygotowaniem pomieszczeń, do których 

będziemy mogli dostarczać posiłki dzieciom. Posiłki będą przygotowywane w Przedszkolu we 

Wręczycy Wielkiej. My ponosimy koszty związane z przygotowaniem, obsługą i zapewnieniem 

miejsca związanego z wymogami HACCP-u i sanitarnymi i będziemy zapewniać dowóz tych 

posiłków do Oddziału Przedszkolnego i Szkoły Stowarzyszeniowej w Grodzisku. 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Tam jeszcze były problemy z Sanepidem. Czyli rozumiem, że przewożenie tych posiłków, catering 

z Przedszkola zgodny jest z wymogami Sanepid-u, tak? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Oczywiście, nie ma innej możliwości.  
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- A w związku z tym, że tam była kwestionowana też 9-cio godzinna praca Przedszkola, czy to 

zostało utrzymane, czy Oddział w Grodzisku został skrócony do 5 godzin? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Jeżeli chodzi o 9-cio godzinny pobyt dzieci – tu się nic nie zmieni. To będziemy zawsze szli                        

w stronę rodziców dzieci i zapewnienia możliwości w miarę…,  bo wiadomo, że warunki nie są 

identyczne  jak we Wręczycy, ale zapewnienie w tym zakresie, w którym możemy, pełnego wsparcia 

dla rodziców i dla dzieci. 

Nie było to tyle kwestionowane w formie nielegalności, czy niezgodności z przepisami, tylko                           

w kwestii tego, że w przypadku 5-cio godzinnego Przedszkola, w ogóle nie musielibyśmy 

organizować dowozu żywności. Ale 5-cio godzinne Przedszkole, tak naprawdę w naszej ocenie                     

i osób które brały czynny udział w tych negocjacjach i szukania rozwiązań  problemu, jest  jedno – 

jeżeli to Przedszkole zostałoby 5-cio godzinne, to go nie ma, bo rodzice pracują 8 godzin. 

 

 



-  14  - 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Przedmiotem sporu było to, że rodzice musieli ponieść całość posiłków, kosztów związanych                   

z posiłkami i domagali się, żeby Gmina w tej części, w której są te rzeczywiste koszty                                   

w macierzystym Przedszkolu, jakby subwencjonowała dzieciom, a rodzice żeby dokładali tylko tą 

nadwyżkę.  Teraz mam pytanie – jak taki sposób rozwiązania jest finansowo..., jakie generuje koszty 

dla Gminy? No bo dojazd trzeba będzie też zorganizować, odpowiedni samochód, to rodzice biorą    

na siebie, czy Gmina bierze to na siebie?   

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Gmina. 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Czyli będą dodatkowe koszty związane z funkcjonowaniem tego Oddziału? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Dodatkowe koszty, które są już nie uniknione. To będą koszty związane z pokryciem transportu,                 

ale z rozeznania rynku, mamy bardzo dobrą cenowo ofertę. Dojdzie koszt zakupu specjalistycznych 

pojemników, takich termosów, które spełniają wymogi przewozu żywności. Na ten moment Dyrekcja 

stara się tak organizować też czas pracy i urlopy, aby nie generować konieczności zwiększania  

etatów na kuchni. 

Radna Pani Anita Toborek: 

- A czy Stowarzyszenie nie było zainteresowane przejęciem Oddziału i prowadzeniem go w takiej 

formie, jak prowadzi to Gmina? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Na pewnych etapach, nawet podjęcie uchwały, która została uchylona, było wymaganiem prawnym 

związanym z przepisami ustawowymi i terminami na pewnego rodzaju czynności, które były 

konieczne w razie, gdyby nie udałoby się nam znaleźć rozwiązania. 

Władze w Stowarzyszeniu także są na etapie zmian, to jest Stowarzyszenie, więc proceduralnie też    

to będzie trwało. Nie zakończyliśmy na ten moment tematu, że to jest koniec i nie będzie.  

Z tego jakie mam najnowsze informacje, są osoby zainteresowane tym, aby Stowarzyszenie przejęło 

także Przedszkole, ale to jest kwestia przyszłości. Myślę, że jest za wcześnie żeby wyciągać tak 

dalece idące wnioski. Życie pokaże. Na ten moment cieszymy się, że udało nam się sprawę 

opanować, że wyniki kontroli nie wykazały żadnych naruszeń, które obligatoryjnie, prawnie, 

zmusiłyby nas do przeniesienia Oddziału Przedszkolnego z Grodziska do Wręczycy. 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Czyli rodzic w Grodzisku będzie płacił za posiłki tyle samo ile rodzic we Wręczycy                                    

w Przedszkolu. 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak zwane „wsadowe” – tak, dokładnie. 

Radna Pani Anita Toborek: 

- A zatem nie ma już potrzeby  podejmowania uchwały, tej która została odrzucona ze względu na tą 

wadę  prawną i ta uchwała nie musi już być podejmowana? Bo nie dojdzie do reorganizacji? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Uchwała jest częścią – że tak powiem – oceny. Są wyroki innych nadzorów prawnych, które mówią 

wręcz, że to ma być 1 września. Czyli tutaj można byłoby polemizować, ale dla nas szczęśliwie,                    

nie musimy tego podejmować. Uchwała została w całości uchylona i na tym etapie nie proponujemy. 

Zresztą terminowo to też byłoby już nawet niewykonalne, ale nie będziemy podejmować na tym 

etapie działalności uchwały w tym zakresie, bo jest to po prostu nie rzeczowe i bezpodstawne. 
 

Radna Pani Anita Toborek podziękowała za udzielenie wyjaśnień. 

 

Innych pytań do informacji Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków nie zgłoszono, wobec czego 

została przez Przewodniczącego Rady Gminy pod głosowanie.  
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

Głosowanie imienne nr 8 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,           

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków                       

w okresie od 28 grudnia 2021 r.             
 

(informacja – załącznik nr 8 do protokołu) 

 

Ad. 10 

            Wnioski. 
 

            Na wstępie niniejszego punktu, przed udzieleniem głosu Radnym, jako pierwszy głos zabrał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawiając następującą sprawę: 

- Mam taki dylemat, a mianowicie chodzi mi o pisma kierowane do Rady Gminy. Mam pytanie        

do Państwa Radnych. 

Jeżeli pisma są kierowane do Rady Gminy – chodzi mi o dekretacje. 

Jeżeli załóżmy nie są w kompetencji Rady Gminy, a ktoś z mieszkańców chciałby Państwa 

poinformować o tym temacie, czy na poziomie dekretacji takie pismo powinno trafić do Rady 

Gminy? Proszę o wypowiedź Państwa w tym temacie.     
 

Radny Pan Janusz Ogłaza Przewodniczący Komisji Budżetowej: 

- To może żeby skonkretyzować, czy konkretnie do Rady Gminy, czy do Radnych, bo dla mnie to są 

dwie różne rzeczy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Do Rady Gminy, one są kierowane do Biura Rady, ja załóżmy... 

Radny Pan Janusz Ogłaza: 

- A nie dotyczą bezpośrednio działalności Rady, czyli Rada nie jest w kompetencji... 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Nie jest w kompetencji, tak jak w przypadku załóżmy dróg, czy innych rzeczy, wnioski o naprawę 

dróg itd., bo to jest w kompetencji Wójta.  

Bynajmniej w moim mniemaniu, jeżeli dany mieszkaniec pisze wniosek do Rady w formie 

informacyjnej, że coś takiego ma miejsce, że odcinek takiej drogi jest do zrobienia, czy coś innego,  

to wydaje mi się, że Rada powinna o tym wiedzieć, a ja przesyłam wtedy do Pana Wójta i zgodnie      

z kompetencjami Pan Wójt sobie tą sprawę załatwia. 

Ponieważ były sytuacje ostatnio takie, nie konkretnie tej sprawy co teraz, tylko jeszcze wcześniejsze, 

że załóżmy na etapie dekretacji, ja nie otrzymuje pisma ponieważ nie jest to w gestii Rady.    

Miałem po prostu pytania telefoniczne, że pismo trafiło do Rady, a ja nie przedstawiłem Radzie.                

Czy Państwo rozumieją o co chodzi? Wydaje mi się, że jeżeli załóżmy mieszkaniec pisze do Rady,      

to na etapie dekretacji powinno być skierowane do Rady, a Rada powinna zdecydować, czy to jest                 

w gestii Wójta, czy w gestii odpowiedniej komórki, która tym tematem się zajmuje.  
 

Głos  w temacie zabrali:  
 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Ja uważam, że ta propozycja Pana Przewodniczącego jest rozsądna, bo w tym momencie jeżeli coś 

wpływa, jest to przeczytane, przekazane dalej do Wójta, albo do nas – pod głosowanie. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa, żeby była sytuacja jasna, ja nie jestem wyrocznią jako Przewodniczący Rady.                     

Ja organizuję pracę Rady i chciałbym, żebyście Państwo wiedzieli o wszystkich tematach, które 

dotyczą Rady i mieszkańców.   
 

Radny Pan Janusz Ogłaza: 

- Ja mam taki wniosek Panie Przewodniczący, ponieważ to jest naprawdę w sposób techniczny – 

dosyć wiele możliwości i dosyć trudnych, tak mi się wydaje, żeby skierować to na posiedzenie 

Komisji i myślę, że na posiedzeniach Komisji szczegółowo to omówimy, w jaki sposób takie 

problemy rozwiązywać. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Dobrze. Wniosek jest jednoznaczny. W takim razie skieruje na posiedzenia Komisji połączonych, 

aby Komisje w tym temacie podjęły decyzję jednoznaczną, żebym ja nie stał z boku, tylko żebym 

wiedział co mam robić. Dziękuję bardzo. 
 

Następnie Pan Przewodniczący udzielił głosu Mieszkańcowi Gminy, obecnemu na sesji, który 

wcześniej zasygnalizował wolę wypowiedzi. 
 

Mieszkaniec Gminy zwrócił się do Rady Gminy słowami: 

- Mam takie pytanie odnośnie utwardzenia drogi gminnej we Wręczycy Wielkiej, gdyż wysyłaliśmy 

dokumentację tutaj do Pana Wójta, łącznie z dokumentacją zdjęciową. Czy Państwo Radni zapoznali 

się z tymi zdjęciami i stanem tego odcinka drogi? 
 

Radny Pan Paweł Kocik: 
 

- Można wiedzieć, o jakiej drodze mówimy?  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa to jest ta droga o którą pytała Pani Radna Toborek, we Wręczycy Wielkiej                         

nad lasem. 
 

Mieszkaniec Gminy: 

-  Tak. Czy Państwo Radni zapoznali się z dokumentacją zdjęciową? Jeżeli nie, to bardzo bym prosił, 

żeby pracownik skserował i żebyście zobaczyli jak wygląda odcinek drogi 140 metrów, w jakim jest 

stanie i jak to wygląda. Bo tu rozmawiacie Państwo o utwardzeniu drogi 800 metrów za 780 tys.,                   

a tam jest 140 metrów, gdzie mamy wykonawcę za 25 tys. zł, żeby tam w jakikolwiek sposób można 

było dojechać. I my cały czas mamy odmowę i nie możemy tam po prostu dojechać niczym.  

W tej chwili tam jest bagno, na tej dokumentacji zdjęciowej to wszystko widać, można sobie to 

skserować, zobaczyć i podjąć jakąś decyzję, bo to nie są żadne pieniądze, bo ten Pan nam to wycenił 

na dwadzieścia parę tysięcy złotych i tam będzie można dojechać. 

A w tej chwili nie ma tam możliwości – karetki, policji, nikogo. Jest to niemożliwe. Prosiłbym                          

o zapoznanie się z tą dokumentacją i podjęcie decyzji. My jesteśmy skłonni nawet dołożyć część tych 

pieniędzy, żeby to jakoś zrobić. Dziękuję. 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Panie Przewodniczący, to ad vocem poprzedniego wniosku, no choćby z tego względu, że jako 

radni..., no czasem mieszkańcy może mogliby zapytać radnego z Okręgu, ale oczywiście ta droga 

wysłania do Rady – myślę, że jest..., no bo my wtedy wszyscy wiemy o problemie i możemy się do 

tego odnieść. Dlatego zapytałam o jaką drogę chodzi, bo nie znam tematu. Akurat nie w moim 

Okręgu wyborczym, nie mniej myślę sobie, ja bym poszła nawet dalej. Jeżeli jest taka sytuacja,                     

to można byłoby to przekierować skanem do radnego, żeby ewentualnie się zorientował, bo Państwo 

tutaj do radnego z Okręgu mogli nie dotrzeć, nie muszą i droga poprzez Radę dla mieszkańca,                     

dla wyborcy, jest jak najbardziej dobra, niezależnie od tego, czy my jesteśmy władni podejmować 

decyzję, czy nie. Chodzi o komunikację i o to, żebyśmy mieli informacje, a Panu chcę odpowiedzieć, 

że na pewno się zapoznamy z tym. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa to nie tylko dotyczy tej sprawy, ale dotyczy również tej sprawy odnośnie Komisji 

wcześniejszej.  Był wniosek mieszkańców Kalei, był kierowany do Rady i ja zgodnie z procedurą 

jaka istnieje w cywilizowanym świecie, przekazałem go na Komisje Polityki Społecznej.   

Komisja Polityki Społecznej zdjęła to z porządku obrad. Musimy się zastanowić na Komisjach jaką 

procedurę przyjmujemy. Ja jestem za tym, żeby Radni wiedzieli o wszystkim, ponieważ Radni 

głosują za budżetem, który przedstawi Pan Wójt i nie wiedzą niekiedy o sytuacjach takich skrajnych, 

gdzie załóżmy Radna Toborek jest z Wręczycy i Ona nie zna tej drogi, no bo skąd ma znać?            

Nie wszystkie drogi powinna znać, ale jeżeli jest sytuacja taka, że tą drogę trzeba zobaczyć i wniosek 

taki wpłynął, no to wtedy Ona ją będzie widziała. A tak, to ja „stoję okrakiem” i nie wiem co mam 

zrobić. Prosiłbym, żebyśmy tą sprawę na najbliższej Komisji rozstrzygnęli. 

Pan Paweł Kocik Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej: 

- Chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pana Przewodniczącego. Komisja faktycznie odrzuciła                      

to z punktu posiedzenia, ale to tylko dlatego, że Pan Wójt już wysłał stosowne pismo w odpowiedzi                      

i do ZOZ-u i do mieszkańców. Dlatego wydawało nam się adekwatne, że w tym momencie już nie 

mamy co więcej dyskutować nad tą sprawą.  

Jednakże bardzo świetnie Pana rozumiem,  dwa tygodnie temu sam byłem na takiej drodze, gdzie Pan 

wjechał 100 metrów do swojego domu i nie dojechał. Zakopał się na środku i trzeba było wzywać 

ciągnik i takich dróg jest naprawdę dużo, dużo więcej w naszej gminie i warto byłoby się pochylić 

nad tym tematem. 

Mieszkaniec Gminy: 

- Wie Pan, to jest droga gminna, która jest od 99 roku... (wypowiedź bez mikrofonu, nie wyraźny 

dźwięk) 

Pan Paweł Kocik Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej: 

- Ja właśnie o tym mówię, ja też byłem na drodze gminnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa, wniosek był przedstawiony przez Mieszkańca. 

Jeśli chodzi o inne wnioski, czy ktoś z Państwa będzie miał jakieś wnioski? 

 

Radna Pani Małgorzata Zatyka: 

- Panie Wójcie i Szanowna Rado, zgłosił się do mnie z prośbą Zarząd OSP w Klepaczce.  

Panowie bardzo prosili o zgłoszenie takiego wniosku na temat ogrzewania sali w OSP w Klepaczce.    

W związku z tym, że w tych wioskach zostały polikwidowane, nie za naszej Rady, ale za 

poprzednich Rad, zostały zlikwidowane szkoły i to jest jedyny ośrodek kultury w tej miejscowości. 
 

Radna Pani Anita Toborek: 

- Ja mam ciągle ten sam temat – nadchodzi wiosna i dziura po starym przedszkolu jeszcze nie jest 

zasypana,  mimo że tam jest materiał i rozumiem, że teraz pogoda będzie sprzyjała. 

Mam pytanie – czy Pan Wójt przewiduje uruchomienie jakichś sił technicznych, żeby tam to 

wyplantować i czy przewiduje środki też na ten cel, żeby można było dalej coś tam z tym robić. 

Chodzi oczywiście o plac po starym przedszkolu we Wręczycy Wielkiej. 
 

Radny Pan Paweł Kocik: 

- Panie Wójcie odkąd jest przejazd w Borowem zamknięty, mieszkańcy Puszczewa i Jeziora bardzo 

często uczęszczają tą drogą w miejscowości Bieżeń.  

Ul. Szkolna – ul. Ogrodowa – chodzi o lustro. Nie ma lustra, prawdopodobnie spadło po ostatnich 

wichurach. 

- Jeszcze prosiłbym o stabilne umieszczenie znaku wskazującego drogę z pierwszeństwem, bo ten 

znak, znając relacje mieszkańców, był już ileś razy wstawiany, ale tylko tak do ziemi i przy każdym 

większym wietrze on ciągle leży. Żeby nie doszło do kolizji prosiłbym o jego ustabilizowanie.  

-  Prośba na wniosek mieszkańców Puszczewa i Bieżenia, którzy przejeżdżali przy ostatnim remoncie 

dróg – nie wiem, czy to był nasz remont dróg, czy prywatnej firmy – żeby ten remont nadzorować.  
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Nawet jak Pan Wójt mówił na Komisji, że to będzie wykonywać firma, która zobligowała się do 

pokrycia 60%-towego zniszczenia tych dróg, to żeby w jakiś sposób to albo nadzorować, albo 

sprawdzić później stan po wykonaniu, bo ostatni remont był przeprowadzony w ten sposób, że sucha 

masa asfaltowa była ugniatana nogami i to jeszcze kiedy padał obficie deszcz. 
 

Radna Pani Urszula Zomerfeld: 

-  Kontynuując temat dziur, chciałam zapytać na kiedy są planowane wiosenne remonty dróg, z racji 

tego, że tych ubytków, tych dziur w drodze jest naprawdę masa. To już nie tylko dziury, ale całe 

drogi są rozsypane. Truskolasy np. ul. Słowackiego, Cmentarna, dojazd do Dino - ten krótki odcinek, 

Klepaczka – tam naprawdę jest dziura na dziurze. 

- Druga kwestia – zostałam poproszona, nie wiem czy mogę teraz przeczytać pismo od 

mieszkańców? 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Może w odpowiednim momencie, jak dojdziemy do kwint esencji tematu, ponieważ temat jest mi 

znany. 

Radna Pani Urszula Zomerfeld: 

- Dobrze, dziękuję. 

 

Radny Pan Janusz Ogłaza: 

- Ja mam prośbę Panie Wójcie, aby w ramach remontów bieżących wiosennych, załatać dziurę                             

w okolicy adresu Wręczyca Mała ul. Długa 110. Nie jest to taka zwykła dziura, ponieważ w tym 

miejscu jest zlokalizowana zasuwa wodna i w tym miejscu ta droga zaczyna się wzdłuż tej dziury 

zapadać i pękać. Także bardzo proszę, żeby w ramach tych właśnie remontów, szczególnie przyjrzeć 

się temu miejscu. 
 

Radna Pani Barbara Bogus: 

- Mam wniosek odnośnie drogi na Borze Zapilskim. Ta dziura, która tam jest na tej górce – czy jest 

już jakiś konkretny termin, kiedy to będzie zrobione, naprawione, bo mam obawy, że ta droga 

całkiem już się załamie. Co prawda to jest droga powiatowa, ale czy już jakiś tam jest konsensus 

odnośnie tego remontu? 

- Kiedy będzie miała Straż Pożarna w Czarnej Wsi zakupiony samochód bojowy, czy już też jest 

jakiś termin? 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- W sprawach dziur, chciałem zwrócić uwagę na Pierzchno.  

- Natomiast Panie Wójcie chciałem zapytać - mamy konflikt za naszą granicą, czy jako Gmina 

jesteśmy przygotowani na zapewnienie naszym mieszkańcom wody i pożywienia na wypadek awarii 

zasilania w energię i czy są jakieś plany i instrukcje dla mieszkańców.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek:  

- Ja mam wniosek, żeby ująć miejscowość Wydra – też jest bardzo dużo dziur. Można powiedzieć,                            

że asfalt się zwinął na odcinku 500 metrów.  

- Prosiłbym jeszcze w Szarlejce na ul. Cichej – tak samo jest bardzo dużo dziur. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa, jeżeli chodzi o sprawę dziur, to wydaje mi się, że temat jest tak szeroki, że jest bez 

sensu, żebyśmy po kolei zgłaszali. Myślę, że Pan Wójt w jak najszybszym okresie – tygodnia czy 

dwóch, zdiagnozuje cały temat i podejmie odpowiednie kroki, żeby te dziury załatać, bo rzeczywiście 

jest tragedia. Tragedia w całej gminie. 
 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Nie będę mówił o dziurach, tylko o ubytkach w drodze. Tylko przypominam, w zeszłym roku 

zgłaszałem o tym uskoku, który powstał po budowie kanalizacji na ul. Głównej. 

Wiem, że wykonawca jest o tym poinformowany, zresztą był na wizji, byliśmy i oglądaliśmy te 

wgniecenia jakie powstały. 
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Chodzi o to, żeby mu przypomnieć, bo jak ruszy z sezonem i zacznie gdzieś kopać, to ciężko będzie 

mu te maszyny ściągnąć. A teraz, póki jeszcze, pogoda już pozwala, a może jeszcze nie ruszył, żeby 

to wyrównał i poprawił. To jest, myślę, w ramach gwarancji do zrobienia. 
 

 
 

 

 

Ad. 11 

             Przyjęcie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez                          

Gminę Wręczyca Wielka za rok 2021. 
 

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Sprawozdanie będące 

przedmiotem niniejszego punktu Państwo Radni otrzymali, było również omawiane na posiedzeniu 

Komisji. 

Następnie zwrócił się do Rady Gminy o ewentualne pytania do przedstawionego Sprawozdania. 
 

Pytań do Sprawozdania nie zgłoszono, wobec czego zostało poddane pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Głosy nieoddane – 1   (chwilowo nieobecny na sali 1 Radny – Pan Wiesław Żerdziński) 
 

 Głosowanie imienne nr 9 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Wręczyca Wielka za rok 2021. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 9 do protokołu) 

 

Ad. 12 

              Przyjęcie Informacji za rok 2021 dot. wydanych decyzji o naliczeniu jednorazowych 

opłat tzw. rent planistycznych z tytułu zmiany lub uchwalenia planu przestrzennego 

zagospodarowania gminy oraz opłat adiacenckich z tytułu wybudowania infrastruktury 

technicznej lub podziału nieruchomości dokonanego na wniosek właściciela.  
 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż przedmiotową informację 

Państwo Radni również otrzymali, a następnie zwrócił się do Rady Gminy o pytania do 

przedstawionej Informacji. 
 

         Pytań do informacji j/w nie zgłoszono, w związku z czym została przez Przewodniczącego 

Rady Gminy poddana pod głosowanie.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Głosy nieoddane – 1   (chwilowo nieobecny na sali 1 Radny – Pan Wiesław Żerdziński) 
 

Głosowanie imienne nr 10 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację za rok 2021 dot. wydanych decyzji o naliczeniu 

jednorazowych opłat tzw. rent planistycznych z tytułu zmiany lub uchwalenia planu 

przestrzennego zagospodarowania gminy oraz opłat adiacenckich z tytułu wybudowania 

infrastruktury technicznej lub podziału nieruchomości dokonanego na wniosek właściciela.  
 
 

(informacja – załącznik nr 10 do protokołu) 

 

(O godz. 13.47 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minut przerwy. 

Sesja została wznowiona o godz. 14.01) 

 
 

Ad.13.  
 

 

           Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 
 

         Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński, 

każdorazowo zwracając się do Rady Gminy o ewentualne pytania do poszczególnych projektów 

uchwał. 
 

1)  Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gm iny Wręczyca 

Wielka w 2022 roku:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/310/22 w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Wręczyca Wielka w 2022 roku. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

2) Do projektu uchwały w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych                              

w budynkach wielolokalowych stanowiących własność Gminy Wręczyca Wielka          

oraz warunków udzielania bonifikat  i  ich wysokości:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/311/22 w sprawie zasad sprzedaży lokali 

mieszkalnych w budynkach wielolokalowych stanowiących własność Gminy Wręczyca Wielka 

oraz warunków udzielania bonifikat i ich wysokości. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

3)   Do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

Wręczyca Wielka uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach: 

 

Do projektu uchwały z pytaniem zwrócił się Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa podejmujemy uchwałę dotyczącą ekwiwalentów pieniężnych dla ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Czy mamy zabezpieczone środki finansowe Panie Wójcie? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Na ten moment dysponujemy środkami przeznaczonymi na zadania związane z ochroną 

przeciwpożarową. Taka uchwała była już w latach wcześniejszych, ona z mocy ustawy jest teraz                  

do podjęcia jeszcze raz. Dlatego zaproponowaliśmy, musieliśmy zgłosić do Rady przyjęcie tej 

uchwały. 

Środków większych, albo żadnych w zasadzie w tej kwestii na ten moment nie planujemy 

zabezpieczać, w związku z tym, że nasi Strażacy wykazują się tutaj od lat, takim samym dobrym 

interesem, związanym z przeznaczaniem tych ekwiwalentów na zakup sprzętu i doposażanie 

jednostek Straży. 

Także cały czas oscylujemy w tych środkach związanych z ochroną przeciwpożarową. 
 

Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec czego została poddana pod głosowanie.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                                                 

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/312/22 w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

Gminy Wręczyca Wielka uczestniczących  w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniach lub ćwiczeniach. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

4)   Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Grodzisko :  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
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Głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                          

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/313/22 w sprawie wyrażenia zgody                        

na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości 

Grodzisko. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

5)  Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej  w miejscowości Golce  (działka 68/1):  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 15 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                           

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/314/22 w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Golce. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

6) Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej  położonej w miejscowości Golce  (działka 68/2 ):   
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                          

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/315/22 w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Golce. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

7)  Do projek tu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej  położonej w miejscowości Golce   (działka 73 ):    
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 
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Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 17 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”,                      

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/316/22 w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Golce. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

8)  Do projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Piła Pierwsza:  

 

Radna Pani Urszula Zomerfeld poinformowała: 

- Do tego punktu wpłynął na moje ręce wniosek Mieszkańców miejscowości Piła Pierwsza.                           

Jeśli Państwo pozwolicie, przeczytam ten wniosek. Wniosek jest kierowany do Przewodniczącego 

Rady Gminy Pana Marka Prubanta oraz Radnych Rady Gminy we Wręczycy Wielkiej. 
 

     Następnie Radna odczytała treść wniosku, w którym wnioskodawcy poinformowali: „ (…) 

przedmiotowa działka znajduje się na przeciw kapliczki i remizy OSP Piła Pierwsza, stanowi dla 

strażaków i mieszkańców ważne miejsce m.in. do prowadzenia treningów przed zawodami, a w 

przyszłości może zostać zaadoptowana na miejsce parkingowe czy np. do umieszczenia infrastruktury 

rozrywkowej. Poza tym, chcemy nadmienić, że działka ta została darowana w dawnych latach na 

rzecz straży przez mieszkańców Piły po to, by służyła dla ogółu naszej społeczności.  

My jako mieszkańcy nie zgadzamy się na sprzedaż tej działki i mamy nadzieję, że Państwo Radni 

wezmą pod uwagę nasz głos w tej sprawie.” 

     Radna Pani Urszula Zomerfeld poinformowała, że pismo zostało podpisane przez Sołtysa 

Sołectwa Piła Pierwsza, Radę Sołecką, Ochotniczą Straż Pożarną oraz jest kilka podpisów 

Mieszkańców pod pismem.  
 

Radny Pan Paweł Kocik powiedział: 

- Proszę Państwa, uważam, że w interesie społecznym nie powinniśmy tej działki sprzedawać. 

Wynika to z samego położenia tej działki. Znajduje się ona przy skrzyżowaniu, jest to skrzyżowanie 

dosyć niebezpieczne i wystarczy tylko wybudować płot betonowy przy tym skrzyżowaniu, gdzie 

ograniczy to bardzo widzialność kierowcom. 
 

Innych głosów do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec czego została poddana pod głosowanie.  
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 0 

Przeciw – 12 

Wstrzymujących się – 2 
 

Głosowanie imienne nr 18 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (0 „za”, 12 „przeciw”, 

2 „wstrzymujące się”) odrzuciła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż                     

w drodze przetargu nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Piła Pierwsza. 
 

Uchwały nie podjęto. 
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9)  Do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na  2022 rok:  

 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, który nawiązując do doręczonych Radnym                           

przed rozpoczęciem sesji projektów uchwał: w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok oraz               

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029, 

zawierających dodatkowe zmiany, wyjaśnił:  
 

-  Szanowni Państwo Radni, zostały Wam dostarczone materiały w związku z wyrażeniem przez Was 

zgody na zakup samochodu do przewozu naszych mieszkańców, osób niepełnosprawnych, 

wymagających wyjątkowego wsparcia i dodatkowej opieki, samochodu na potrzeby dowozu ich                  

na zajęcia do Domu Opieki Pobytu Dziennego w Krzepicach. We wstępnych informacjach, które 

Wam przekazywałem, dofinansowanie było 80%. To dofinansowanie jest 85%, ale górna granica      

to jest 120 tys. zł. Według wstępnych ofert które mamy, tego typu samochód będzie kosztował        

ok. 180 tys. zł. To są oczywiście wartości na razie tylko szacowane, jeszcze nie przetargowe. 

Zabezpieczamy środki na cały wkład tego zakupu, włącznie z ubezpieczeniem autocasco, aczkolwiek 

jesteśmy po rozmowach ze Starostą Powiatowym i Pan Starosta złożył deklarację, iż będziemy                      

to współfinansować solidarnie, pół na pół tej różnicy którą brakuje. W związku z tym, tak naprawdę,  

przy tym poziomie 80% - towym, zachowujemy poziom tego wkładu, który musielibyśmy ponieść 

bez tego limitu. W związku z tym w budżecie są zmiany związane z wydatkami bieżącymi, 

zmienione na kwotę 75.401.527,77 zł, a wydatki majątkowe w wysokości 12.288.769,17 zł.  

Pozostałe dane były już omawiane na Komisjach. Jedyna różnica która jest zmieniona, to jest ta, 

którą macie Państwo zaznaczone, czyli Oświata i wychowanie Dział 801 Wydatki bieżące - kwota 

65.000 zł, dowożenie uczniów do szkół, z tego wydatki bieżące - 65.000 zł.  

To samo dzieje się z pozostałymi zadaniami w zakresie polityki społecznej. Czyli przenosimy tam 

kwotę 65.000 zł  przy tych wydatkach, które były wcześniej zaplanowane na kwotę 8.000 zł i mamy 

kwotę w Dziale 853 – 73.000 zł. 
 

Pytania do Wójta Gminy:  
 

Radny Pan Paweł Kocik: 

- W Dziale 600 mamy 1.000.000 zł – czy cały milion przeznaczamy na remont dróg? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- To jest Dział związany z przebudową dróg. 
 

Radny Pan Paweł Kocik: 

- Czy mamy jakąś konkretną drogę do przebudowy zaplanowaną? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Nie, to są pieniądze, które zamierzamy wykorzystać na taką przebudowę dróg, żebyśmy ich nie 

musieli co roku w lutym, marcu, kwietniu, czy październiku łatać. 
 

 Radny Pan Paweł Kocik: 

- Dziękuję. 
 

Innych pytań do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok nie zgłoszono.   
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, uwzględniający zmiany o których poinformował 

Wójt Gminy. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
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Głosowanie imienne nr 19 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”, 

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/317/22 w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 rok. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

10)  Do projektu uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kłobuckiego:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 14 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 20 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                        

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/318/22 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Kłobuckiego. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

11)  Do projektu uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  

Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022 -2029:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029, 

obejmujący zmiany w budżecie gminy na 2022 rok, przyjęte uchwałą Nr XXXVII/317/22. 
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 14 radnych 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 21 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (13 „za”, 0 „przeciw”, 

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr XXXVII/319/22 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

Ad.14. 

            Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 
 

            Na pytania i wnioski zgłoszone przez Radnych Gminy, Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński 

udzielił odpowiedzi w brzmieniu j/n:  
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Radnej Pani Małgorzaty Zatyka: 

- W sprawie ogrzewania sali w OSP w Klepaczka – ja byłem też jako Prezes Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych na zebraniu strażackim, ale po części to było zebranie wiejskie. 

Rozmawialiśmy na ten temat. Najtańszym rozwiązaniem możliwym do szybkiego zastosowania...,                       

bo tak naprawdę chodzi też o to, aby w tej jednostce utrzymać funkcjonalność organizacji pożytku 

publicznego, które są także naszymi beneficjentami i dużej rzeszy naszych mieszkańców zapewniają 

różnego rodzaju zajęcia rozwojowe, edukacyjne czy nawet folklorystyczne. 

Najtańszym rozwiązaniem wydaje się montaż instalacji ogrzewania związanego z klimatyzacją. 

Strażacy zobligowali się do tego, że przygotują taki kosztorys wstępny, ile mniej więcej by to 

kosztowało. Dopiero wtedy będę mógł się do tematu odnieść w zakresie ewentualnych kosztów, 

przedstawię to Radzie i trzeba będzie znaleźć ewentualne źródło finansowania.   

Na pewno OSP Klepaczka jest brana pod uwagę w projekcie nowych środków związanych                             

z Krajowym Planem Odbudowy. Jak wiadomo z przyczyn także znanych, póki co, tych środków 

nasze Państwo nie dostało, więc nie można mówić o ich wydatkowaniu. 

Przewiduje się, że pierwsze wnioski będzie można składać do końca 2022 roku i tam jednym z zadań, 

które zostało nam przydzielone w odnawialnych źródłach energii – będziemy wnioskować o środki 

na fotowoltaikę do wszystkich jednostek, czy budynków należących do Gminy, czyli szkół, 

przedszkoli, oczyszczalni ścieków, przepompowni, a także będzie możliwość dla remiz które są 

mieniem gminnym. 
 

Radnej Pani Anity Toborek: 

- W sprawie wyrównania terenu po przedszkolu – ja myślę, że w tej kwestii jest chyba jasność,                     

że  niedawno mieliśmy jeszcze wichury, deszcz i śnieg leżał. To jest kwestia czasu przygotowania 

terenu. Nie da się go porównać jeżeli zrobimy tam jedno wielkie bagno i teren, który tak naprawdę  

niczemu nie będzie służył. Oczywiście działania są podejmowane w zakresie wykonania tej usługi. 

Zobaczymy tylko, bo na ten moment najważniejsze inwestycje przed którymi stoimy w najbliższym 

czasie, to jest właśnie usuwanie i łatanie dziur oraz modernizacja sieci dróg, które w tym roku 

wyjątkowo się rozsypały, choć w niektórych rejonach są tylko i wyłącznie – w mojej ocenie –                         

z szkodliwej działalności inwestora, który wykonuje inwestycje na przejeździe drogowo-kolejowym    

w Borowem. Od momentu zamknięcia przejazdu kolejowego w tym odcinku drogi na Puszczew                        

do Bieżenia, Bieżeń ul. Ogrodowa, Szkolna, Strażacka, Sportowa, jak i droga powiatowa na odcinku 

Bór Zapilski - Długi Kąt - Wręczyca – to praktycznie nie istnieją.    

To jest taki ciąg i ruch samochodowy, przy tym obciążeniu, drogi nie są do tego dostosowane                                

i bardzo szybko się zniszczyły. 

Podejmujemy działania związane z całkowitym ograniczeniem ruchu samochodów powyżej 3,5 tony 

w miejscowościach Borowe, Bieżeń, czyli na odcinkach naszych dróg gminnych.  

Zobaczymy czy wtedy inwestor będzie w stanie jednak rozmawiać z Gminą i dojść do jakiegoś 

rozwiązania, czyli w naszym przypadku natychmiastowej przebudowy i uruchomienia przejazdu 

kolejowego w Borowem. 

Jeżeli dojdzie do jednoczesnego remontu dróg na odcinku Borowe-Bieżeń i Długi Kąt-Bór Zapilski, 

należy się spodziewać, że cały ruch pójdzie przez Piłę, Truskolasy i nasi mieszkańcy już nie będą 

zadowoleni, żeby z Bieżenia dojechać do pracy we Wręczycy, będą robić kółko 70 km w dwie 

strony, bo tym to grozi. 
 

       Następnie Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odniósł się do wszystkich wniosków zgłoszonych 

przez  Radnych,  a dotyczących naprawy dróg w poszczególnych miejscowościach: 

 - Co do drogi w Bieżeniu, Truskolasach, wszędzie tam gdzie są zgłaszane - w zakresie środków, 

które już mieliśmy w budżecie do kwoty 190 tys. zł., wygospodarowaliśmy kwotę 150 tys. zł.                                   

w zapotrzebowaniu i lada dzień będzie ogłoszony przetarg na łatanie dziur, ale to jest w mojej ocenie, 

i mówię to już po 3 latach doświadczenia – można powiedzieć – całkowite wyrzucanie pieniędzy                  

w błoto. To o czym wspomniał Radny Kocik – jeżeli mieszkańcy spodziewają się, że w miesiącu 

lutym będziemy łatać dziury, to łatać je można tylko masą tzw. zimną, innych rozwiązań nie ma.  
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To mniej więcej przypomina wysypywanie z worka i ubijanie. Mija miesiąc, dwa, trzy i dziury które 

były - są znowu i obok są kolejne, nowe. 

Dlatego zabezpieczamy środki na przebudowę dróg, czyli tam gdzie tych dziur jest 30 koło siebie,   

nie będziemy tego łatać, tylko będziemy organizować przebudowę na danych odcinkach dróg. 

Wstępnie ta kwota jest wyższa niż wyliczenia. Po dzisiejszej sesji będziemy mogli zabezpieczyć 

środki, bo został budżet przyjęty, ogłosić przetarg. 

Myślę, że ok. 20-21 dni będziemy potrzebować na wyłonienie wykonawcy, czyli w okolicach 

połowy, czy drugiej części marca, uruchomimy już wykonawstwo w zakresie łatania dziur, 

oczywiście jeżeli znajdą się wykonawcy i nie trzeba będzie tego przetargu powtarzać. 
 

Radnej Pani Barbary Bogus: 

- W sprawie drogi w Borze Zapilskim - mamy zgodę Starostwa, bo to jest ich droga, co prawda 

uszkodzenie powstało na skutek awarii naszej sieci. Po wyłonieniu wykonawcy dokonamy naprawy 

tego odcinka drogi. Aczkolwiek myślę, że jeżeli tam pójdzie cały transport ruchu drogowego                        

na Truskolasy, to bez względu na to co naprawimy, te nasze sieci będą się pod tym transportem 

załamywać i będzie mogło dochodzić do kolejnych awarii. 

Teraz jestem po rozmowach ze Starostą Kłobuckim. Zamierzamy wnioskować i zmuszać inwestora 

do  ponoszenia kosztów związanych z remontami dróg na tym odcinku w wyniku ich działalności. 

Prawda jest taka, że zgadzaliśmy się dwa lata temu na przebudowę torowiska, ale ona uzależniona 

była od wybudowania wiaduktu, który umożliwi ruch na tym odcinku. Wiaduktu nie ma, bo zostały 

złożone sprzeciwy mieszkańców, a tory zostały w taki sposób przebudowane, że spełniają wymogi 

dotyczące prędkości przejeżdżających tam pociągów, ale tym samym odcięły główny dojazd do 

Gminy Wręczyca Wielka jeżeli chodzi o stolicę gminy. 

- W sprawie wozu bojowego – wóz bojowy w Czarnej Wsi jest już w garażu. To jest ten samochód, 

który pozyskaliśmy w ramach udzielonego wsparcia na zakup samochodu przez Państwową Straż 

Pożarną w Kłobucku. To jest samochód Renault Midlum, został on przekazany, jest już 

ubezpieczony. Pozostała kwestia autocasco, ale tutaj Strażacy szacują ofertę. Wystąpili do nas                       

z wnioskiem o przyznanie dofinansowania, to znaczy wsparcia w formie dotacji, tak jak to miało 

miejsce z samochodem w Truskolasach. 

Jeżeli chodzi o samochód, który został przyznany, czy ewentualnie mamy możliwość skorzystania                  

z zakupu tego samochodu nowego dla Czarnej Wsi, to jest kwestia zabezpieczenia środków. 

Na ten moment ich nie mamy, zmieniły się zasady finansowania. Na ten moment Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wycofał się z dokładania pieniędzy.  

My przyjęliśmy taką zasadę i to Radni też poparli na początku kadencji, że kwotą 300 tys. zł 

będziemy w stanie dofinansować  zakup nowych samochodów. 

W tej chwili minimalna kwota to jest 450 tys. zł. Prowadzę rozmowy i spotkania na różnych 

szczeblach administracji samorządowej, aby pozyskać kwotę dofinansowania której brakuje, 

aczkolwiek też są pierwsze sygnały, że najprawdopodobniej w okolicach marca Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska ma się wypowiedzieć w tej kwestii i przystąpić do dalszego 

współfinansowania. Jeżeli takowe będzie, to wtedy zaproponuje na posiedzeniach Komisji wniosek 

związany z zakupem tego samochodu. 
 

 Radnego Pana Artura Klorka: 

- W sprawie uskoku w Hutce na ul. Głównej, poprawa po kanalizacji – tutaj jest dokładnie ta sama 

sytuacja. Jeżeli byśmy to w tym momencie wycięli, porównali... 

Radny Pan Artur Klorek: 

- To wykonawca będzie robił. 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak, będzie to robił, tylko kwestia materiałów. Jeżeli wytniemy to dzisiaj i poprawi to, to załata                    

to też asfaltem zimnym. Ja uważam, że to jest bez sensu, bo nawet tygodnia by ten przepust nie 

wytrzymał. 
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Radnego Pana Jakuba Wineckiego: 

- W sprawie drogi w Pierzchnie – analogiczna sytuacja. 

- W sprawie zabezpieczenia na wypadek wojny – my jesteśmy obligatoryjnie przygotowani według 

procedur, które mamy od lat w zakresie bezpieczeństwa, ustalone. One nie dawno były 

aktualizowane, ale analizujemy jeszcze raz, tak, aby ewentualnie być do tego przygotowani. 

Jeżeli chodzi o zabezpieczenie w prąd i wodę – tutaj  najlepszym rozwiązaniem jest zakup agregatów, 

które będziemy wykorzystywać i na to Radni wyrazili zgodę i przygotowywane są już zapytania 

ofertowe w tym zakresie. 

Większym problemem będzie tutaj na tym etapie, bo to już też widać, mamy mnóstwo sygnałów                     

od naszych mieszkańców, którzy chcieliby ściągnąć do siebie Ukraińców – liczą na pomoc i wsparcie 

Gminy w tym temacie.  

Co do samego zabezpieczenia, ja naprawdę modlę się, żeby do tej wojny, przede wszystkim                

z udziałem naszego Państwa nie doszło, a współczuję naszym sąsiadom i uważam, że w XXI wieku 

takie sytuacje, po tym wszystkim co Europa przeżyła w historii, nie powinny mieć już kompletnie 

miejsca. 

Także z samego zabezpieczenia mamy procedury, będziemy postępować. Wprowadzony jest                         

3 stopień systemu alarmowego w Polsce w zakresie gotowości. Myślę, że po dzisiejszych 

wydarzeniach z nocy, będzie on jeszcze podniesiony. Już przyszły jakieś wytyczne też dzisiaj na                     

e-maila jak wychodziłem na sesję od Wojewody i także informacja o tym, że Agencja 

Bezpieczeństwa Wewnętrznego będzie miała możliwość wydawania poleceń także w tej trudnej 

sytuacji jednostkom samorządowym. 
 

Radnego Pana Pawła Kocika: 

- W sprawie lustra i znaku drogowego w Bieżeniu – jak najbardziej to zostanie zgłoszone                              

i poprawione.                       

Radny Pan Paweł Kocik: 

- I prośba, żeby znak w końcu umocować solidnie, bo był tylko wsunięty w ziemię.  

 

Na tym Pan Tomasz Osiński zakończył udzielanie odpowiedzi na wnioski Radnych. 

 

 

Ad. 15. 
 

           Zamknięcie obrad XXXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
                                                                                                             
 

          W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14.30 Przewodniczący Rady Gminy                   

Pan Marek Prubant dokonał zamknięcia XXXVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

dziękując wszystkim obecnym za przybycie.  
 

 
 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

 

 

Protokołowała:                                                                   Przewodniczący Rady Gminy                                              
 

Urszula Rokosa                                                                                Marek Prubant 

 

 


